活動花絮 Event Highlights

活動花絮

Event Highlights

近期焦點活動如下:

The recent key activities are as follows:

2024年10月4日 4 Oct 2024

監警會與警隊周年午宴 IPCC and Police Annual Luncheon

在監警會與警方的年度聚會上,主席王沛詩女士與一眾委員和秘書處 職員,就處理投訴和提升警隊服務質素方面,與警務處處長及警隊高 層交換意見,攜手加強市民對現行投訴制度的信心。



During the annual gathering between the IPCC and the police force, Ms Priscilla Wong Pui-sze (Council Chairman), along with Members and Secretariat staff, exchanged views with the Commissioner of Police and senior police officers on complaints handling and service quality enhancement within the force, aiming to strengthen public confidence in the current complaints system.

2024年10月31日 31 Oct 2024

監警會前往蘭桂坊了解警隊的人群管理行動策略 IPCC learnt about the police's crowd management strategies in Lan Kwai Fong



監警會於萬聖節當日前往中環蘭桂坊一帶,親身了解市民及遊客參與萬聖節活動的情況和感受,以及前線警務人員在大型節日執行人群管理行動策略的實況和挑戰。

The Council went to Lan Kwai Fong in Central on Halloween night to learn about the situations and sentiments of the public and tourists during Halloween activities, and the operation and challenges faced by frontline police officers as they implemented crowd management strategies for large-scale festive celebration.

2024年11月9日 9 Nov 2024

黃大仙區好客之道及公民教育推廣日 Wong Tai Sin Hospitality and Civic Education Day

監警會參與由黃大仙區青年發展及公民教育委員會舉辦的公民教育推廣日,透過教育展覽及攤位遊戲,加深市民對監警會工作和法定職能的認識。



The IPCC participated in the Civic Education Day organised by the Wong Tai Sin District Youth Development and Civic Education Committee. Through educational exhibitions and game booths, the IPCC deepened public understanding of the Council's work and statutory functions.

活動花絮

Event Highlights

2024年12月5日

5 Dec 2024

國家信訪局官員到訪監警會 NPCPA officials visited the IPCC

法律事務委員會主席陳澤銘先生(左)接 待由國家信訪局副局長李自軍先生率領 的代表團。會面期間,會方代表簡介了 香港的兩層架構投訴警察制度,代表團 則分享了內地處理上訪的經驗。 Mr Chan Chak-ming (Chairman of the Legal Committee, left) received a delegation led by

Mr Li Zijun, Deputy Commissioner of the National Public Complaints and Proposals Administration (NPCPA). During the meeting, IPCC representatives elaborated on the two-tier police complaints system in Hong Kong, while the NPCPA delegation shared the experience in handling public petitions in the Mainland.



2024年12月17日 17 Dec 2024

監警會《2023/24工作報告》 IPCC 2023/24 Report

主席王沛詩女士在宣傳及社區關係委員會主席陳正欣博士和梅達明秘書長的陪同下主持傳媒簡布會,發表監警會工作報告,總結會方過去一年的工作成果。



Ms Priscilla Wong Pui-sze (Council Chairman), accompanied by Dr Daniel Chan Ching-yan (Chairman of the Publicity and Community Relations Committee) and Mr Daniel Mui (Secretary-General), hosted a media briefing to publish its Annual Report and summarise the work achievements of the IPCC in the past year.

2025年1月12日 12 Jan 2025

齊「深」滅罪・禁毒大步走@深水埗

"Fight Crime, Beat Drugs Together", Urban Orienteering @ Sham Shui Po



監警會在深水埗舉行的齊「深」滅罪 • 禁毒大步走活動上,透過宣傳短片、展覽及攤位遊戲,加深公眾了解投訴人的權利與責任。

The IPCC participated in the "Fight Crime, Beat Drugs Together" Urban Orienteering in Sham Shui Po. Through promotional videos, exhibitions and game booths, the Council aimed to deepen public understanding of complainants' rights and responsibilities.

2025年1月18日 18 Jan 2025

東區滅罪禁毒助更生暨推廣基本法嘉年華會

Eastern District Fight Crime Beat Drug and Support Rehabilitation cum Promotion of Basic Law Carnival



監警會獲東區撲滅罪行委員會邀請,參加「東區滅罪禁毒助更生暨推廣 基本法嘉年華會」,並由副秘書長(行動)劉雅潔女士擔任活動主禮嘉 賓。監警會在嘉年華會上向公眾講解會方如何透過提出改善建議,協助 警隊提升服務質素,減少不必要的投訴。

The IPCC was invited by the Eastern District Fight Crime Committee to participate in the "Eastern District Fight Crime Beat Drug and Support Rehabilitation cum Promotion of Basic Law Carnival". Ms Regina Lau (Deputy Secretary-General, Operations) served as the guest of honour at the event. At the carnival, the IPCC explained to the public how the SQIIs proposed by the Council can help the police enhance their service quality and reduce unnecessary complaints.

活動花絮Event Highlights

2025年1月24日及 3月27日

24 Jan & 27 Mar 2025

到訪中西區及黃大仙區青年發展及公民教育委員會 **Visits to Youth Development and Civic Education Committees in Central and Western District and Wong Tai Sin District**

副秘書長(行動)劉雅潔女士出席中西區及黃大仙區青年發展及公民教育委員會會議,介紹監警會的法定職能、服務質素改 善建議機制,以及各項持份者活動。

Ms Regina Lau (Deputy Secretary-General, Operations) introduced the IPCC's statutory functions, SQII mechanism and stakeholder engagement activities at the Youth Development and Civic Education Committee meetings in Central and Western District and Wong Tai Sin District.





2025年3月2日

2 Mar 2025

中西區青年日 **Central and Western District Youth Day**

法律顧問何蔚雲女士和秘書處代表參與中西區青年日,加強青少 年及市民對監警會角色的認識,並了解投訴人的權利與責任。



Ms Vivian Ho (Legal Adviser) and representatives from the Secretariat participated in the Central and Western District Youth Day to raise awareness among youth and the general public about the role of the IPCC, as well as the rights and responsibilities of a complainant.

2025年3月14日 14 Mar 2025

前往旺角警署 Visit to Mong Kok **Police Station**

監警會主席及委員前往旺角警署視察其「特別臨時羈留室」的最新配備 及設施,並與西九龍衝鋒隊的前線人員交流,了解他們在前線的執法工 作、日常裝備,以及執勤時所遇到的困難和挑戰。



IPCC Chairman and Members went to Mong Kok Police Station to observe the newly enhanced installations and facilities in the Special Temporary Holding Area. Members also met with frontline officers of the Emergency Unit Kowloon West to learn about their frontline law enforcement duties, daily equipment, as well as the difficulties and challenges they face while on duty.